

The views expressed in this presentation are the views of the author/s and do not necessarily reflect the views or policies of the Asian Development Bank, or its Board of Governors, or the governments they represent. ADB does not guarantee the accuracy of the data included in this presentation and accepts no responsibility for any consequence of their use. The countries listed in this presentation do not imply any view on ADB's part as to sovereignty or independent status or necessarily conform to ADB's terminology.



陈文烈 博士 Dr. Wenlie Chen

BIOS

- 政府经济管理、区域经济和社会治理

government economic management, regional economics, and social governance

- 有20年技术经济与管理研究经验，20年政府经济研究经验。

He has 20 years of technical economics and management research experience and 20 years of government economic research experience.

- 他着眼于精准扶贫、乡村振兴和国家治理能力，着力整合经济学、政治学、社会学的整体研究和区域研究。

He focused on targeted poverty alleviation, rural revitalization and national governance capabilities, and focused on the integration of economics, political science, and sociology's overall research and regional research.

- 主持完成国家社科基金项目和国家自然科学基金项目1项，完成国家人委、青海省哲学社会科学规划办公室项目2项。

He presided over the completion of one project from the National Social Science Foundation and the National Natural Science Foundation of China, completed two projects each from the National People's Commission and Qinghai Provincial Philosophy and Social Sciences Planning Office.

他在民族经济学、政府经济管理、藏区社会治理、藏区社会稳定、经济社会学研究等方面有许多理论突破和学术创新。著有专著《我国西部民族地区民营企业与政府关系研究——基于非正式制度的视角》。

He made many theoretical breakthroughs and academic innovations in ethnic economics, government economic management, social governance in Tibetan areas, social stability in Tibetan areas, and economic and sociological research. He wrote a monograph "Research on the Relationship between Private Enterprises and Governments in Ethnic Areas in Western my country-Based on the Perspective of Informal Institutions".

Objectives of Circular Economic Development in Qinghai Province

(青海省循环经济发展目标)

汇报人：陈文烈
Chen Wenlie

2022年8月26 日
August 26, 2022

目 录

CONTENTS

- ▲ 1 基本情况
Basic Situation
- ▲ 2 目标愿景
Objective Vision
- ▲ 3 打造生态安全屏障新高地
New Highland of Ecological Security Barrier
- ▲ 4 四地两体系建设
"Four economic construction priorities and two system construction"
- ▲ 5 打造国家公园示范省新高地
National Park Demonstration Province New Heights
- ▲ 6 打造人与自然生命共同体新高地
The New Height of the Community of Life between Man and Nature

青海基本情况

Basic situation of Qinghai

- 青海是青藏高原重要核心区域
- 是黄河、长江、澜沧江的发源地
- 是中国重要的生态安全屏障
- 是北半球气候敏感启动区
- 是全球生态系统调节稳定器、高寒生物自然物种资源库

1. Important core area of Qinghai-Tibet Plateau
2. Origin of Yellow, Yangtze and Mekong Rivers
3. Important ecological safety barriers for PRC
4. Climate-sensitive zone in global north
5. Global ecosystem regulator, cold biological natural species resource database



目标愿景——2025年 Vision and Goals - 2025

1. “中华水塔”

"China Water Tower"

2. 重要生态系统保护和修复实现全覆盖

To Achieve full coverage of important ecosystem protection and restoration

3. 野生生物遗传资源保存体系基本建成

To Build a conservation system for wildlife genetic resources



目标愿景——2025年 Vision and Goals - 2025

4. 碳达峰碳中和行动有序开展

Carbon-peak carbon neutralization actions are carried out in an orderly manner

5. 世界级盐湖产业基地 World-class Salt Lake Industrial Base

6. 国家清洁能源产业高地

National Clean Energy Industry Highlands

7. 国际生态旅游目的地

International ecotourism destinations

8. 绿色有机农畜产品输出地

Green organic agricultural and livestock exporters



目标愿景——2035年 Vision and Goals - 2035

- “中华水塔”生态系统步入良性循环；

The "China Water Tower" ecosystem enters a virtuous circle.

- 推进碳达峰碳中和先行区建设，应对气候变化达到国际一流水平；

To Promote the construction of carbon peaking and carbon neutrality pilot zones, deal with climate change to reach world-class levels.

- 构建起清洁低碳安全高效的现代能源体系，建成具有青海特色的现代化经济体系；

To Build a clean, low-carbon, safe and efficient modern energy system and build a modern economic system with Qinghai characteristics.

- 实现碳中和，形成高质量发展格局，成为人与自然和谐共生的创新典范、应对气候变化的行动先锋、生态经济创新发展重点地区、自然保护地体系建设的时代样板。

To Achieve carbon neutrality, form a high-quality development pattern, and become an innovative model of harmonious coexistence between man and nature, a pioneer in dealing with climate change, a key area for ecological economic innovation and development, and a model of the construction of the nature reserve system.

打造生态安全屏障新高地 New Highland of Ecological Security Barrier

- 推动长江源、黄河源、澜沧江源等生态保护和修复带系统治理；
Promote systematic management of ecological protection and restoration belts such as sources of Yangtze, Yellow and Mekong Rivers;
- 筑牢祁连山南麓生态屏障；
Strengthen the ecological barrier at the southern foot of Qilian Mountain;
- 构建河湟谷地生态共同体；
Build an ecological community in Hehuang Valley;
- 构筑柴达木荒漠生态区；
Construct of Qaidam Desert Ecological Zone;
- 建设泛共和盆地生态圈。
Build Ecosphere of the Pan-Republican Basin.



“四地两体系建设” Four economic priorities and two systems construction

1. 建设世界级盐湖产业基地，打造具有国际影响力的产业集群和无机盐化工基地；

Build world-class Salt Lake Industrial Base. It builds industrial clusters and inorganic salt chemical bases with international influence.

2. 打造国家清洁能源产业高地，推进能源革命，大力发展光伏、风电、水电、地热等清洁能源；

Build national clean energy industry Highland. Promote energy revolution and develop clean energy - photovoltaics, wind power, hydropower, and geothermal energy.

3. 打造国际生态旅游目的地，充分挖掘自然人文生态资源，推进传统观光型旅游向生态体验型转变；

Create international eco-tourism destination. Tap into natural, human and ecological resources and promote ecological tourism.



4. 打造绿色有机农畜产品输出地，加强农畜产品标准化绿色化生产、优质化特色化输出，做大做强绿色有机特色产业；

Create green organic agriculture and livestock export base.

Standardize green agricultural and livestock production, high-quality and characteristic output, and strengthen green industries

5. 构建绿色低碳循环经济体系，建设体现本地特色的现代化经济体系。

Build green, low-carbon and circular economy system, and modern economic system that reflects local characteristics.

打造国家公园示范省新高地 National Park Demonstration Province

1. 建设国家公园典范，推动三江源国家公园成为世界一流第三极国家公园，高水平建设祁连山、青海湖、昆仑山国家公园，推进可可西里世界遗产地科学保护和利用

Qinghai Province will build a model national park to promote Sanjiangyuan National Park into a world-class third pole national park. At the same time, it will build Qilian Mountain, Qinghai Lake, Kunlun Mountain National Park at a high level, and promote the scientific protection and utilization of the Hoh Xil World Heritage Site.

2. 构建自然保护地新体系，加快构建自然保护地体系，推进自然保护地整合归并和优化完善，建设智慧自然保护地，确保重要自然生态系统、自然遗址、自然景观等得到严格保护；

Qinghai Province will build a new system of nature reserves, accelerate the construction of a nature reserve system, promote the integration and optimization of nature reserves, build smart nature reserves, and ensure that important natural ecosystems, natural sites, and natural landscapes are strictly protected.

打造国家公园示范省新高地 National Park Demonstration Province

3. 实现保护与利用平衡，打造世界级生态体验和自然教育平台，扶持和规范原住民从事环境友好型经营活动，在保护中发展、发展中保护；

Qinghai Province will achieve a balance between protection and utilization, build a world-class ecological experience and nature education platform, and support and regulate aboriginal residents to engage in environmentally friendly business activities. Therefore, Qinghai Province will develop and protect while protecting.

4. 推动共建青藏高原国家公园群，为生态脆弱地区建设人与自然和谐共生的现代化提供示范。到 2025 年，基本形成以国家公园群为基础的青藏高原生态保护空间格局，引领带动全域生态保护和可持续发展。

Qinghai Province will promote co-construction of the Qinghai-Tibet Plateau National Park Group to provide a model for modernization of harmonious coexistence between man and nature in ecologically fragile areas. By 2025, Qinghai Province will form a spatial pattern of ecological protection on the Qinghai-Tibet Plateau based on national parks, leading ecological protection and sustainable development in the whole region.

打造人与自然生命共同体新高地 Harmony between Man and Nature



- 弘扬青海特色生态文化，突出保护传统文化，做精做强青绣、藏毯、唐卡等传统工艺文化产业，持续举办好中国(青海)国际生态博览会、青海文化旅游节等。

Carry forward Qinghai's characteristic ecological culture, highlight the protection of traditional culture, and refine and strengthen traditional crafts and cultural industries such as green embroidery, Tibetan carpets, and Thangka. Continue the China (Qinghai) International Ecological Expo and Qinghai Cultural Tourism Festival.

- 践行绿色低碳生活，全覆盖开展绿色学校、绿色社区、绿色家庭等“绿色细胞”创建行动。

Practice green and low-carbon life and create "green cells": green schools, green communities, green families.

打造人与自然生命共同体新高地 Harmony between Man and Nature

- 创建“洁净青海”，深入打好污染防治攻坚战，逐步推行“全域禁塑”，推进重点城市生活垃圾焚烧发电建设。

Create "clean Qinghai", fight the tough battle of pollution prevention and control, gradually implement the "global plastic ban", and promote the construction of domestic waste incineration power generation in key cities.

- 建设美丽宜居家园，扎实推进高原美丽城镇示范省建设，建设绿色生态人文城镇。

Build beautiful and livable homes, solidly to promote the construction of a model province for beautiful towns in the plateau, and to build a green, ecological and humanistic town.

- 创建中国碳达峰碳中和先行区。

Create China's carbon peak carbon and neutral pilot zone.



感谢聆听

Thanks

THANKS